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Aika  24.11.2015 klo 10 - 12 
 
Paikka  Rakennusvirasto 
  Elimäenkatu 5 
  kokoushuone Rakvaario, 1. krs,  
 
Osallistujat  Pekka Sauri, Apulaiskaupunginjohtaja, pj. 

Raimo K. Saarinen, Rakennusvirasto 
Ilpo Haaja, Vammaisneuvosto 

  Tuomas Heinonen, Asuntotuotantotoimisto 
  Pörrö Sahlberg, Yleisten töiden lautakunta 
  Martin Bunders, Kaupunkisuunnitteluvirasto 
  Pirjo Sipiläinen, Sosiaali- ja terveysvirasto 
  Artturi Lähdetie, Helsingin liikennelaitos 
  Martina Jerima, Liikuntavirasto 

Ritva Rautio, Vanhusneuvosto 
  Ville Vastamäki, Kaupunginkanslia 
  Mervi Vatanen, Helsingin seudun liikenne – kuntayhtymä 
  Pirjo Tujula, Projektinjohtaja, esteettömyys, sihteeri 
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1.  

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi sen päätösvaltaiseksi. 
 
2.  

Osallistujat esittäytyivät. 
 

3. 
Edellisen kokouksen muistio 2/2015 hyväksyttiin. 

 
4. 
Näkövammaisten huomioiminen suunnittelussa: opastus, väritys ja valaistus 
Esteettömyysasiamies Hanna-Leena Rissanen Näkövammaisten keskusliitosta esitteli 
asian (esitys muistion liitteenä: liite 1). 
Neuvottelukunta kävi asiasta keskustelua ja piti nykyistä toimintatapaa hyvänä. Näkö-
vammaisten tarpeet on huomioitu katualueita koskevissa tyyppipiirustuksissa ja muissa 
suunnitelmissa konsultoidaan tarpeen vaatiessa Näkövammaisten keskusliittoa, erityisesti 
opasteiden suunnittelussa. 
Ohessa myös linkki BlindSquare sisätilapaikannuksesta Itäkeskuksen kauppakeskukses-
sa. 
https://www.youtube.com/watch?v=xqY65i9s5FU 

 
5. 
Kuuloesteettömyys kuntoon ja kartalle 
Liiketoiminnan kehitysjohtaja Antti Nevalainen QLU OY:stä esitteli asian. 
Ohessa linkki Antti Nevalaisen esitykseen: 

http://prezi.com/chnjvl8vteam/?utm_campaign=share&utm_medium=copy 

 
Neuvottelukunta kävi asiasta keskustelua ja käydyn keskustelun jälkeen linjasi seuraavaa:  

• Äänensiirtojärjestelmät vähintään kaikkiin tiloihin, joihin ne vaaditaan rakennus-
määräyksissä 

• Induktiosilmukkajärjestelmien laatukartoitus ja tarvittavat korjaukset  

• Uusissa rakennushankkeissa tarvemäärittely yhdessä asiantuntijoiden kanssa 

• Hankedokumenttien päivitys induktiosilmukoiden osalta SFS-EN 6018-4 mukaan 
urakka- ja lopputarkastusvaatimuksiin 

• Standardin mukainen lopputarkastus 

• Pääkaupunkiseudulla palvelukartan integrointi http://maps.qlu.fi -portaaliin 

• Kuuluvuuskartat kaikkien tilojen sisäänkäynneille 

• Käyttäjähallintokunnat ja kiinteistövirasto nimeävät pilottihankkeet 

• Kiinteistöviraston induktiosilmukkaohje päivitetään 

• Pirjo Tujula on yhteydessä kiinteistövirastoon 
 
6. 
Esteettömyysasioiden neuvottelukunnan raportti kaupunginhallitukselle vuonna 2016 
Sovittiin, että hallintokunnat raportoivat Pirjo Tujulalle 31.1.2016 mennessä. Pirjo Tujula 
toimittaa hallintokunnille lomakkeet raportointia varten. Raporttiluonnos käsitellään seu-
raavassa kokouksessa. 

https://www.youtube.com/watch?v=xqY65i9s5FU
http://prezi.com/chnjvl8vteam/?utm_campaign=share&utm_medium=copy


 Muistio   17.12..2015 
 
Esteettömyysasioiden neuvottelukunta   3/2015 
________________________________________________________________________ 

 

 
7. 
Muut asiat. 
Euroopan komissio julkaisee luonnoksen European Accessibility Act –direktiivistä 
2.12.2015. 
Neuvottelukunnan kokoukset pyritään jatkossa järjestämään torstaiaamupäivisin. 
 
8.  
Seuraava kokous pidetään 3.3.2016 klo 10 – 12 rakennusvirastossa, Elimäenkatu 5. 


